
A L E X A N D R O V I  H I R N E R О  V I

Bratislava 4. októbra 1946

Milý pán doktor!

V Kultúrnom výbore ÚNZ debatuje sa o Vysokej 
škole politickej v Prahe. Minister školstva ma uistil, 
že menovanie „oboch navrhnutých slovenských pá
nov“ je vybavené (Clementis bezplatný). Predpokla
dám, že musela nastať už zmena vo Vašej veci od 
tých čias, čo sme spolu v Martine hovorili. Nakoľko 
v debate sa bude ešte pokračovať a aj bez ohľadu 
na ňu by som sa rád dohovoril s ministrom Strán- 
skym o otázkach týkajúcich sa pražskej školy, bol 
by som Vám povďačný, keby ste mi vypísali niekto
ré skúsenosti: prednosti i nedostatky školy a vyzna
čili okolnosti, ktoré by mohli prispieť k zlepšeniu 
stavu na škole. Prekvapuje ma, že z celkového poč
tu asi 2.500 študentov je len čosi okolo 150—160 Slo
vákov. Prečo je to?

Na Vaše informácie sa teší

Váš
L. Novomeský

Doc. dr. A. Hirner prednášal na VŠP v Prahe v  r. 
1946-47 ako mimor. profesor (súčasne pracoval v  MS 
v Martine). Keďže menovací dekrét prezidenta sa 
omeškával, odmietol presťahovať sa do Prahy a miesta 
sa napokon zriekol. Vladimír Clementis pre nedostatok 
času neprednášal na tejto škole. (A asi tiež nedostal de
krét.) Slovenských študentov bolo preto tak málo, lebo 
na Slovensku bolo málo informácií o VŠP, Praha ne
mala pre nich ubytovanie, chýbali aj štipendiá.
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